

១សាយ័អលៈ១-៣៥

ជំពូក ២

បទបញ្ជា បទទំនាយរបស់នាងហាណា
អំពីការកែប្រែរបស់កូនប្រុសលោកអេលី
កុមារសាយ័អលៈនៅក្នុងព្រះវិហារ
ទោសដែលកូនប្រុសអេលីត្រូវទទួល

សេចក្តីអធិស្ឋាន និងពាក្យអរព្រះគុណដល់ព្រះ ដែលនាងហាណាបានពោល
គឺជាបទទំនាយដែលទាយពីព្រះអង្គសង្គ្រោះដែលត្រូវយាងមក ប្រសូតនៅលើផែនដី។
កូនប្រុសរបស់លោកអេលីទាំងពីររូប មិនសមនឹងទទួលបានជាសង្ឃបំពេញការងារ
ក្នុងទីបរិសុទ្ធទេ។ អ្នកសំណូមរបស់ព្រះមួយរូប បានព្រមានដល់សង្ឃអេលីថា ពូជពង្ស
របស់លោកមិនបានធ្វើជាសង្ឃរបស់ព្រះជាម្ចាស់ទៀតឡើយ។ ព្រះជាម្ចាស់នឹងហៅ
សង្ឃមួយរូបទៀត ដើម្បីអោយមកបំពេញកិច្ចការងាររបស់ព្រះអង្គ។

បទទំនាយរបស់នាងហាណា

ខគម្ពីរខាងក្រោមនេះ រាប់ថាជាសេចក្តីអធិស្ឋានដ៏មានខ្លឹមសារជាទីបំផុត។

**លំដាប់នោះ ហោណាក៏អធិស្ឋានថា ចិត្តខ្ញុំម្ចាស់រីករាយសារទរ
ចំពោះព្រះអង្គ ស្នែងខ្ញុំម្ចាស់បានឡើងឡើង ដោយនូវព្រះយេហូវា
មាត់ខ្ញុំម្ចាស់បានបង្កបលើត្រូវវិវាទរបស់ខ្ញុំម្ចាស់ ដោយព្រះខ្ញុំ
ម្ចាស់មានសេចក្តីអំណរចំពោះសេចក្តីសង្គ្រោះរបស់ទ្រង់ (១សរិ
យ្យដេវតា:១)។**

ស្នែងសម្តែងអំពីកម្លាំង ដែលអាចទប់ទល់ជាមួយនឹងខ្លាំងសត្រូវ។ ស្នែង
របស់នាងហោណា គឺជាកម្លាំងរបស់ព្រះជាម្ចាស់ ដែលផ្តល់មកអោយនាង។ ឯកម្លាំង
នោះ គឺបានមកដោយសារព្រះជាម្ចាស់ប្រទានអោយនាងមានកូនប្រុសមួយ។ ពីថ្ងៃនេះ
ទៅគេលែងជឿលឿននាងថានាងជាស្រីអារទៀតហើយ។ ការណ៍នោះ បង្ខំអោយនាង
ពោលថា "...ដោយព្រះខ្ញុំម្ចាស់មានសេចក្តីអំណរ ចំពោះសេចក្តីសង្គ្រោះរបស់
ទ្រង់"។

ទាក់ទងជាមួយសេចក្តីសង្គ្រោះ ព្រះជាម្ចាស់ផ្តល់សេចក្តីសង្គ្រោះដល់អ្នកជឿ
ជាបីកាលវេលា។ កាលវេលាទីមួយ គឺយើងបានទទួលសេចក្តីសង្គ្រោះរួចហើយ។
បទគម្ពីរមួយសម្តែងថា "ប្រាកដមែន ខ្ញុំប្រាប់អ្នករាល់គ្នាជាប្រាកដថា អ្នកណាដែលស្តាប់
ពាក្យខ្ញុំ ហើយជឿដល់ព្រះអង្គដែលចាត់ឱ្យខ្ញុំមក អ្នកនោះមានជីវិតនៅអស់កល្បជា

និច្ច ហើយមិនដែលត្រូវជំនុំជំរះឡើយ... ” (ឃ្លីហាន ៥:២៤)។ ឧកម្ពីរនេះមានន័យថា ព្រះជាម្ចាស់បានរំដោះយើងអោយរួចពីអំពើបាបទាំងឡាយ នៅក្នុងគ្រាអតីតកាលកន្លង ទៅ។ ទីពីរ ព្រះជាម្ចាស់បានរំដោះយើងអោយរួចពីអំពើស្មោកស្រោក ក្នុងគ្រាបច្ចុប្បន្ន កាល ដែលយើងកំពុងរស់សព្វថ្ងៃ។ សព្វថ្ងៃនេះយើងកំពុងតែទទួលសេចក្តីសង្គ្រោះ ពីសេចក្តីទន់ខ្សោយ របស់រូបសាច់ ដែលយើងប្រព្រឹត្តរៀងរាល់ថ្ងៃ ទាំងកាយ វាចារ និងចិត្ត។ នាងហាណាមានសេចក្តីរីករាយចំពោះសេចក្តីសង្គ្រោះ ដែលនាងទទួលបាន ក្នុងពេលដែលនាងកំពុងរស់នៅ។ ករណីនេះ ហៅថា ជាការញែកអោយបានបរិសុទ្ធ។ ទីបី សេចក្តីសង្គ្រោះដែលកើតមាននៅក្នុងគ្រាអនាគត។ គម្ពីរ១ឃ្លីហាន៣:២ បញ្ជាក់ អំពីគោលទ្ធិនេះថា “ពួកស្រូវភ្លើង ឥឡូវនេះយើងរាល់គ្នាជាកូនព្រះហើយ តែដែល យើងរាល់គ្នានឹងបានទៅជាយ៉ាងណាទៀត នោះមិនទាន់សំដែងមកនៅឡើយ ប៉ុន្តែ យើងដឹងថា កាលណាទ្រង់លេចមក នោះយើងនឹងបានដូចជាទ្រង់ ដ្បិតដែលទ្រង់យ៉ាង ណា នោះយើងនឹងឃើញទ្រង់យ៉ាងនោះឯង”។ ពេលដែលយើងទទួលបានសេចក្តី សង្គ្រោះពីព្រះអម្ចាស់យេស៊ូវ យើងទទួលបានក្តីសង្គ្រោះក្នុងគ្រាអតីតកាលក្នុងពេល បច្ចុប្បន្ន និងក្នុងគ្រាអនាគត។

គ្មានព្រះណាបរិសុទ្ធ ដូចព្រះយេស៊ូវឡើយ ដ្បិតក្រៅពីទ្រង់គ្មាន ព្រះឯណាទៀតសោះ ក៏គ្មានព្រះឯណាដែលទុកជាថ្មដា ឱ្យដូចព្រះ នៃយើងខ្ញុំដែរ (១សំណុំរឿង២:២)។

នៅក្នុងព្រះគម្ពីរសញ្ញាចាស់ គេហៅព្រះអម្ចាស់យេហូវ៉ាថាជាថ្មដា។ នៅក្នុង គម្ពីរសញ្ញាថ្មី គេហៅព្រះអង្គថាជាថ្មជ្រុងឯក (១ពេក្រុស២:៦)។ ក្នុងគម្ពីរម៉ាថាយ១៦: ១៨ ព្រះអម្ចាស់យេស៊ូវមានបន្ទូលពីទ្រង់ថា "នៅលើថ្មនេះ ខ្ញុំសង់ពួកជំនុំខ្ញុំ"។ នាង ហាណាជឿលើព្រះអម្ចាស់យេស៊ូវគ្រីស្ទ ដែលទ្រង់ជាថ្មដាដ៏រឹងមាំ។

កុំឱ្យពោលពាក្យអំនួតដ៏លើសលប់ដូច្នោះទៀត កុំឱ្យមានសេចក្តី ឃើសយូងចេញពីមាត់ឯងឡើយ ពីព្រោះព្រះយេហូវ៉ាទ្រង់ជា ព្រះដែលជ្រាបទាំងអស់ គឺទ្រង់ហើយ ដែលថ្លឹងអស់ទាំងអំពើ (១សាំយូអែល២:៣)។

នៅពេលដែលយើងធ្វើការអធិស្ឋាន សូមយើងធ្វើការប្រយ័ត្នខ្លួនផង ក្រែង លោយើងមានចិត្តអួតអាងណាមួយ ដែលញ៉ាំងអោយយើងដួលនៅចំពោះព្រះអង្គ។ យើងត្រូវទទួលស្គាល់សេចក្តីទន់ខ្សោយ ភាពមិនគ្រប់លក្ខណ៍ និងភាពអសមត្ថភាពរបស់ យើង។ ប៉ុន្តែ បើលោកអ្នកមានព្រះអម្ចាស់យេស៊ូវជាអង្គសង្គ្រោះ លោកអ្នកអាចហៅ ព្រះវរបិតាថាជាឪពុករបស់យើងបាន។ ក្នុងនាមយើងជាកូនរបស់ព្រះអង្គ យើងមាន សិទ្ធិអធិស្ឋានទូលសូមដល់ព្រះអង្គក្នុងនាមព្រះយេស៊ូវគ្រីស្ទ។ បើលោកអ្នកមិនស្គាល់ព្រះ អម្ចាស់យេស៊ូវជាអង្គសង្គ្រោះទេ លោកអ្នកមិនមានសិទ្ធិហៅព្រះថាជាព្រះវរបិតា ព្រមទាំងបន្តសាទ្រង់ ដោយសារទ្រង់មិនឆ្លើយនឹងសេចក្តីអធិស្ឋានរបស់លោកអ្នក

អង្គការសិរីសោយន្តប្រកាសព្រះគម្ពីរ

នោះឡើយ។

“ តួនៃពួកខ្លាំងពូកែបានចាក់ហើយ តែពួកអ្នកដែលលឿយ បាន ក្រវាត់ឡើងដោយកំឡាំងវិញ ពួកអ្នកដែលពីដើមផ្នែក គេបាន ទៅជាស៊ីណូលចិញ្ចឹមជីវិត តែពួកអ្នកដែលពីដើមអត់ឃ្នានគេបាន ផ្នែកវិញ បានជានាងស្រីអារបង្កើតកូនបាន៧ ហើយនាងដែល មានកូនច្រើនបានរឹងរៃទៅ ឯសេចក្តីស្លាប់ ហើយនឹងជីវិត នោះ ស្រេចនៅព្រះយេហូវ៉ា ទ្រង់នាំចុះទៅដល់ស្ថានឃុំព្រលឹងមនុស្ស ស្លាប់ ហើយក៏នាំឡើងមកវិញដែរ (១សាំយូអែល២:៤-៦) ។

អត្ថបទខាងលើសម្តែងបញ្ជាក់ថា ព្រះជាម្ចាស់ជាអង្គតែមួយគត់ដែលប្រទាន ជីវិតដល់សត្វលោកគ្រប់ប្រភេទ។ លោកយ៉ូហាន់អាងថា “...ទូលបង្គំបានចេញពីផ្ទៃ ម្តាយមកដោយខ្លួនទេ ហើយនឹងត្រឡប់ទៅវិញ ដោយទេវវិញ ព្រះយេហូវ៉ាទ្រង់បាន ប្រទានមក ហើយទ្រង់ក៏បានដកយកទៅវិញ សូមឱ្យព្រះនាមព្រះយេហូវ៉ាបានព្រះពរ ចុះ” (យ៉ូហាន់២:២១)។ ព្រះជាម្ចាស់ទ្រង់ប្រទានជីវិតដល់ភាវៈគ្រប់ប្រភេទ។ ព្រះអង្គក៏ មានសិទ្ធិអាចដកយកជីវិតទៅវិញ តាមតែទ្រង់សព្វព្រះហឫទ័យ។ ព្រះជាម្ចាស់មាន អំណាចគ្រប់គ្រាន់។ បើព្រះជាម្ចាស់ដកជីវិតពីនរណាម្នាក់ តើមាននរណាបន្ទោសព្រះ អង្គបានឬទេ? ព្រះអង្គមិនចាំបាច់សូមទោសដល់មនុស្សណាឡើយ ព្រោះព្រះអង្គមាន

តែងជំនុំជំរះដល់មនុស្សអាក្រក់។

**ឯការក្រហើយនឹងមាន នោះស្រេចនៅព្រះយេហូវ៉ា គឺទ្រង់ដែល
បន្ទាបទៅ ហើយគឺទ្រង់ដែលលើកឡើងដែរ (១សាំយូអែល
២:៧) ។**

កន្លងមកសូម្បីអ្នកបរិសុទ្ធរបស់ព្រះ ក៏ចេះសួរថា “ហេតុអ្វីបានជាមនុស្សខ្លះ
មាន ហើយមនុស្សខ្លះក្រ?” ខ្ញុំផ្ទាល់មិនដឹងថាហេតុអ្វី បានជាព្រះអម្ចាស់អោយមនុស្ស
ខ្លះធ្វើជាអ្នកមាន ហើយមនុស្សខ្លះទៅជាអ្នកក្រឡើយ។ ខ្ញុំមិនចាំបាច់ចង់ដឹងធ្វើអ្វីទេ
អំពីដំណើរនេះ។ ខ្ញុំនឹងសួរដល់ព្រះនៅថ្ងៃដែលខ្ញុំទៅជួបទ្រង់។ នៅថ្ងៃនោះ ទ្រង់ពិតជា
មានចម្លើយសម្រាប់ខ្ញុំ។

**“ទ្រង់លើកមនុស្សក្រក្រពីធូលីដី ហើយស្រង់មនុស្សកំសត់ទុរគត
ពីគំនរលាមកឡើង ឱ្យគេបានអង្គុយជាមួយនឹងពួកក្រពូលខ្ពស់
ហើយឱ្យគេគ្រងមរណភាពជាបណ្តឹងឧត្តម ដ្បិតអស់ទាំងសសរានៃ
ផែនដីជារបស់ផងព្រះយេហូវ៉ា ហើយទ្រង់បានដាក់លោកីយនៅ
លើសសរទាំងនោះ ទ្រង់នឹងគាំពារជើងនៃពួកអ្នកបរិសុទ្ធរបស់
ទ្រង់ តែពួកអាក្រក់នឹងធ្លៀសស្លាប់នៅក្នុងទឹកជីវិតវិញ ដ្បិត**

មនុស្សមិនមែនឈ្នះដោយនូវកំឡាំងបានទេ (១សាំយូអែល២: ៨-៩) ។

បើតាមប្រាជ្ញារបស់មនុស្ស មនុស្សមិនអាចជួយធ្វើអ្វីដល់ព្រះបានទេ។ គ្រីស្ទ បរិសុទ្ធត្រូវទទួលស្គាល់ហេតុការណ៍នេះដោយច្បាស់។ បើលោកអ្នកបម្រើព្រះអង្គ ដោយមានព្រះវិញ្ញាណបរិសុទ្ធជួយដល់ជីវិតលោកអ្នក លោកអ្នកពិតជាបានសម្រេច មែន។ យើងត្រូវរៀនពីពាក់នៅលើព្រះអង្គ ព្រមទាំងសម្រាកកម្លាំងនៅលើព្រះអង្គ រៀងរាល់ពេលវេលា។

ឯពួកអ្នកដែលតាំងនឹងព្រះយេហូវ៉ា នោះនឹងត្រូវខ្ទេចខ្ទីទៅ ទ្រង់នឹងបញ្ចេញផ្លូវលាន់ពីលើមេឃមកទាស់នឹងគេ ព្រះយេហូវ៉ា ទ្រង់នឹងជំនុំជំរះ រហូតដល់អស់ទាំងចុងផែនដី ហើយទ្រង់នឹង ប្រទានអំណាចដល់ស្តេចនៃទ្រង់ ព្រមទាំងដំកើងស្នែងនៃអ្នក ដែលទ្រង់បានចាក់ប្រេងតាំងឱ្យផង (១សាំយូអែល២:១០) ។

ខ្លាងលើសម្តែងអំពីព្រះគ្រីស្ទ ដែលជាអង្គសង្គ្រោះ។ នៅក្នុងភាសាហេព្រើរ ពាក្យថា "ព្រះគ្រីស្ទ" មានន័យថា ចាក់ប្រេងតាំង។ នៅក្នុងភាសាក្រេកហៅថា គ្រីស្ទ។ នៅក្នុងព្រះគម្ពីរសញ្ញាថ្មីយើងហៅព្រះនាមទ្រង់ថា ព្រះអម្ចាស់យេស៊ូវគ្រីស្ទ។ "ព្រះ

ត្រីស្នូ មានន័យថា អង្គដែលព្រះជាម្ចាស់ចាក់ប្រេងតាំងអោយយាងមកទទួលអំពើបាប ជំនួសមនុស្សលោក។

**រួចពីនោះហើយ អែលកាណាក់ត្រឡប់វិលទៅឯផ្ទះនៅភ្នំម៉ាវិញ
តែឯកូនតូចបាននៅធ្វើការងារថ្វាយព្រះយេហូវ៉ា នៅចំពោះអេលី
ជំជាសង្ឃ(១សំណុំរឿង២:១១)។**

នាងហាណាយកូនរបស់នាងឈ្មោះសំណុំរឿង ទៅធ្វើនៅក្នុងរោង
ឧបោសថ។ រោងឧបោសថ គួរតែជាកន្លែងបរិសុទ្ធ។ ប៉ុន្តែ នៅក្រោមសង្ឃអេលី
រោងឧបោសថរបស់ព្រះ មិនមែនជាកន្លែងដែលគួរអោយមនុស្សទៅថ្វាយបង្គំព្រះអង្គ
នៅទីនោះទេ។

អំពើទុក្ខក្នុងបន្ទប់ប្រុសស្រី

**វិញ្ញាណសង្ឃ ជាកូនរបស់អេលី គេជាមនុស្សគំរក់អាក្រក់ ឥត
ស្គាល់ដល់ព្រះយេហូវ៉ាទេ (១សំណុំរឿង២:១២)។**

កូនប្រុសទាំងពីររូបរបស់លោកអេលី គឺជាកូនរបស់សាតាំង។ បុរសទាំងពីរ

រូបនេះ មិនបានទទួលសេចក្តីសង្គ្រោះពីព្រះជាម្ចាស់ទេ។ ទោះបីអ្នកទាំងពីរនេះមិនបាន
ទទួលសេចក្តីសង្គ្រោះពីព្រះជាម្ចាស់យ៉ាងណាក៏ដោយ ក៏គេមានសិទ្ធិបម្រើដល់ព្រះនៅ
ក្នុងរោងឧបោសថដែរ។

យើងជាគ្រីស្ទបរិស័ទ ជូនកាលមានការកក់ក្តៅខ្លាំងពេកដោយទុកកូនរបស់
យើងអោយរៀនជាមួយនឹងសាលាគ្រីស្ទបរិស័ទ។ ខ្ញុំសូមអោយលោកអ្នកកុំអោយយល់
ច្រឡំពីពាក្យដែលខ្ញុំនិយាយនេះ។ សាលាគ្រីស្ទបរិស័ទមានបរិយាកាសខាងព្រលឹង
វិញ្ញាណល្អណាស់។ ប៉ុន្តែ បញ្ហាដែលយើងមាន គឺកាលណាយើងមានការកក់ក្តៅនឹងធ្វើ
កូនរបស់យើងជាមួយនឹងសាលាគ្រីស្ទបរិស័ទហើយ យើងមិនបានអធិស្ឋានអោយកូន
យើងឡើយ។ នៅពេលយើងមិនអធិស្ឋានអោយកូនយើង កូនយើងក៏ធ្លាក់ខ្លួនទៅក្នុង
ផែនការអាក្រក់របស់សាតាំង។ តើសាតាំងអាស្រ័យនៅទីណា? នៅក្នុងព្រះគម្ពីរសញ្ញា
ថ្មី សាតាំងអាស្រ័យនៅបន្ទប់ខាងលើ គឺជាកន្លែងដែលព្រះអម្ចាស់យេស៊ូវគ្រីស្ទ សោយ
អាហារចុងក្រោយបង្អស់ជាមួយនឹងសិស្សរបស់ទ្រង់។ បន្ទប់ណាដែលយើងយល់ថា ជា
បន្ទប់កាន់សាសនាគ្រាស់ក្រែល ជាបន្ទប់ដែលអាចមានគ្រោះថ្នាក់ខ្លាំងណាស់ដែរ។
សូមយើងកុំទុកចិត្តនៅលើបន្ទប់ ឬទីកន្លែង តែសូមទុកចិត្តនៅលើព្រះជាម្ចាស់និងវត្ត
មានរបស់ទ្រង់ដែលគង់នៅទីកន្លែងនោះវិញ។

កុមារាសាំយូអែលស្ថិតនៅក្នុងទីកន្លែងដែលមានគ្រោះថ្នាក់ជាទីបំផុត។ ប៉ុន្តែ
ម្តាយរបស់កុមារាសាំយូអែល ចេះតែអធិស្ឋានអោយកូន ដើម្បីអោយអាចនឹងមានគំនិត
ប្រាជ្ញាវាងវៃកោតខ្លាចដល់ព្រះជាម្ចាស់។

^{១៣} ឯទំលាប់ដែលគេប្រព្រឹត្តចំពោះបណ្តាជន នោះគឺដូច្នោះ បើ មានអ្នកណាថ្វាយយញ្ញបូជា នោះអ្នកបំរើរបស់សង្ឃតែងយកសម មានធូញ្ញ៣ មកកាន់នៅដៃ ក្នុងពេលដែលគេកំពុងស្មោរសាច់ ^{១៤} ហើយចាក់ចុះទៅក្នុងខ្លះ ឬថ្លាង ឬឆ្នាំង រួចសង្ឃក៏យកសាច់ ទាំងអស់ដែលជាប់នឹងសមនោះមក គេធ្វើដូច្នោះដល់ពួកអីស្រា ដែលទាំងប៉ុន្មាន ដែលមកឯសីឡា ^{១៥} មួយទៀតមុនដែល គេដុតខ្លាញ់ នោះអ្នកបំរើរបស់ពួកសង្ឃ ក៏មកនិយាយនឹងមនុស្ស ដែលថ្វាយយញ្ញបូជាថា ចូរឱ្យសាច់ដែលសំរាប់អាំងដល់ពួកសង្ឃ មក ដ្បិតលោកមិនយកសាច់ស្មោរពីឯងទេ លោកយកតែសាច់ រោវិញ ^{១៦} បើសិនជាអ្នកនោះឆ្លើយយាត់ថា ចាំឱ្យដុតខ្លាញ់មុន សិន រួចសឹមយកតាមចិត្តចុះ នោះគេឆ្លើយឡើងថា ទេ ត្រូវតែឱ្យ មកឥឡូវនេះ បើមិនដូច្នោះ អញនឹងយកទាំងបង្កំ (១សាំយូអែល ២:១៣-១៦) ។

កូនប្រុសទាំងពីររូបរបស់សង្ឃអេលី ធ្វើជាសង្ឃដែរ ប៉ុន្តែគឺជាសង្ឃដាច់ សីល។ ពួកសង្ឃឥតសីល កំពុងគ្រប់គ្រងរោងឧបោសថរបស់ព្រះជាមាស។ តើកូនដែរ ឬទេ?

**ដូច្នេះបាបរបស់មនុស្សក៏ឡោះទាំងនោះ មានទំងន់ខ្លាំងណាស់
នៅចំពោះព្រះយេហូវ៉ា ដ្បិតគេបានមើលងាយដល់ដង្ហាយនៃ
ព្រះយេហូវ៉ា (១សំឡេង២:១៧)។**

សេចក្តីស្នាក់នៅរបស់សង្ឃទាំងពីររូបនេះ ធ្វើអោយមនុស្សដែលចូលមក
ថ្វាយបង្គំនៅក្នុងរោងឧបោសថ លែងចង់ស្គាល់ព្រះជាម្ចាស់។ ពួកគេចោលសាសន៍
អ៊ីស្រាអែល បានឃើញកិរិយាប្រព្រឹត្តិអាក្រក់ជូរជាតិរបស់កូនប្រុសលោកអេលីដែលជា
សង្ឃ គេក៏នាំគ្នាបែរចេញពីព្រះជាម្ចាស់។ សព្វថ្ងៃនៅក្នុងក្រុមជំនុំរបស់ព្រះអង្គក៏យ៉ាង
ដូច្នោះដែរ បើយើងមិនព្រមប្រឈមមុខសម្ពាធអំពើបាប និងអំពើស្នាក់នៅដែល
មាននៅក្នុងក្រុមជំនុំទេ មនុស្សមិនអាចបែរមករកព្រះជាម្ចាស់ឡើយ។ សូមចាំថា
មនុស្សគ្រប់រូបចេះគិតពិចារណាដឹងល្អដឹងអាក្រក់ដែរ។ បើនៅក្នុងព្រះវិហារជាកន្លែង
អាក្រក់ហើយ តើគេចាំបាច់មកទីនេះធ្វើអ្វី ដ្បិតក្តីអាក្រក់មាននៅគ្រប់ទីកន្លែងនៅលើ
លោកនេះ។ ក្រុមជំនុំរបស់ព្រះខ្លះ ជាក្រុមជំនុំដែលប្រមូលអំពើបាបដាក់បង្ហូរនៅក្នុង
ព្រះវិហារអោយបានរឹតតែច្រើន។ ក្រុមជំនុំខ្លះ ជាក្រុមជំនុំប្រមឹក ក្រុមជំនុំខ្លះ ជាក្រុម
ជំនុំលេងល្បែងកុងទីន ក្រុមជំនុំខ្លះជាក្រុមជំនុំខ្ចីលុយដង្ហាយយកទៅធ្វើរបររកស៊ី។ ក្រុម
ជំនុំរបៀបនេះ គឺជាក្រុមជំនុំដែលគ្រប់គ្រងដោយពួកសង្ឃឥតសីល។ ក្រុមជំនុំឥតសីល
មានក្នុងពេលសព្វថ្ងៃនេះ ក៏ដូចជាមាននៅក្នុងសម័យកូនប្រុសលោកអេលីគ្រប់គ្រងរោង

ឧបសគ្គផ្សេងៗ

កុមារសំណុំរឿងនៅក្នុងព្រះវិហារ

^{១៨} ឯសំណុំរឿងនេះ ជាក្មេងតូចនោះ ក៏តែងពាក់អាជូនធ្វើពីសំពត់ខ្នង ទេស ដើម្បីសំរេចការងារនៅចំពោះព្រះយេហូវ៉ា ^{១៩} ហើយម្តាយ ក៏ធ្វើអាវតូចៗ យកមកឱ្យរាល់តែឆ្នាំ ក្នុងកាលដែលនាងឡើងមក ជាមួយនឹងប្តី ដើម្បីថ្វាយយញ្ញូជាដែលត្រូវថ្វាយរាល់តែឆ្នាំ (សំណុំរឿង ២១៨-១៩) ។

កុមារសំណុំរឿងរស់នៅក្នុងក្រោមឥទ្ធិពលនៃសង្គមសីលធម៌ទាំងពីររូប ដែល ត្រូវជាកូនប្រុសរបស់សង្គមអេលី។ ម្តាយរបស់កុមារសំណុំរឿងមិនដែលភ្លេចលោកទេ។ រៀងរាល់ឆ្នាំនាងតែងតែដេរខោអាវ ដើម្បីយកទៅអោយកូន ពេលដែលនាងឡើងទៅ ថ្វាយដង្ហាយដុត។

^{២០} នោះអេលី លោកឱ្យពរដល់ដែលកាលា នឹងប្រពន្ធផងថា សូម ព្រះយេហូវ៉ាប្រទានឱ្យអ្នកបានពូជពង្ស ដោយសារស្រីនេះ ជំនួស កូននេះដែលនាងបានសូមពីទ្រង់ រួចគេក៏ត្រឡប់វិលទៅផ្ទះវិញ

គម្ពីរសំណុំរឿងសាលាដំបូងព្រះគម្ពីរ

២១ ក្រោយមក ព្រះយេហូវ៉ាទ្រង់ក៏ប្រោសប្រទានឱ្យនាងហាណា មានទំងន់ បង្កើតបានកូនប្រុស៣កូនស្រី២ទៀត ឯសំយូអែល ជាក្មេងតូចនោះ ក៏មានវ័យធំឡើងនៅចំពោះព្រះយេហូវ៉ា (១សំយូអែល២:២០-២១) ។

ព្រះជាម្ចាស់សម្តែងសេចក្តីសប្បុរសរបស់ទ្រង់ ដល់នាងហាណា។ បន្ទាប់ពី សំយូអែលកើតមក ព្រះអង្គប្រទានអោយនាងហាណាមានកូនប្រាំនាក់ថែមទៀត។ ប៉ុន្តែ ទោះបីនាងមានកូនប្រាំនាក់ថែមទៀតក៏ដោយ នាងមិនដែលភ្លេចសំយូអែល ដែលជាកូនបងបង្អស់ កំពុងបម្រើព្រះអង្គនៅក្នុងរោងឧបោសថទេ។ រឿងរាល់ឆ្នាំនាង តែងតែដេរខោអាវយកមកធ្វើកូនជានិច្ច។ ទោះបីសំយូអែលរស់នៅក្នុងបរិយាកាស អាចអ្នកក្នុងរោងឧបោសថ កុមារសំយូអែលបានឆឹងក្តីក្នុងការស្គាល់ដល់ព្រះអម្ចាស់ យេហូវ៉ាជាព្រះរបស់លោក។

ទោសដែលកូនប្រុសសង្ឃឹមលើត្រូវបានទទួល

វិញអេលី លោកចាស់ណាស់ហើយ លោកក៏បានឮពីការទាំង ប៉ុន្មាន ដែលពួកកូនខ្លួនបានប្រព្រឹត្តដល់ពួកអ៊ីស្រាអែលទាំងអស់

**ព្រមទាំងអំពើ ដែលគេតែងដេកនឹងពួកស្រីៗ ជាអ្នកធ្វើការងារ
នៅមាត់ទ្វារត្រសាលជំនុំជង (១សំយុង្គអែល២:២២) ។**

សង្ឃអេលីទម្រើសកូនហួសហេតុណាស់។ លោកដឹងថាកូនលោកបានប្រព្រឹត្ត
អំពើលាមកនៅក្នុងរោងឧបោសថរបស់ព្រះដែរ តែលោកបានបិទភ្នែកមិនព្រមស្តីប្រដៅ
ដល់កូនលោកអោយបានហ្មត់ចត់ឡើយ។ នៅក្នុងខាងលើយើងឃើញថា សង្ឃទាំងពីរ
រូប ដែលត្រូវជាកូនរបស់សង្ឃអេលី បានប្រព្រឹត្តអំពើចាបយ៉ាងធ្ងន់ធ្ងរ។ ខតម្ហីរខាង
លើសម្តែងថា កូនប្រុសទាំងពីរដែលបំពេញនាទីជាសង្ឃ "...តែងដេកនឹងពួកស្រីៗ ជា
អ្នកធ្វើការងារនៅមាត់ទ្វារត្រសាលជំនុំ"។ អំពើស្មោកស្រោកនៃការកំផិតសហាយស្មន់
កើតឡើងនៅក្នុងរោងឧបោសថរបស់ព្រះអម្ចាស់យេហូវ៉ា។ សព្វថ្ងៃក៏មានរឿងនេះកើត
ឡើងនៅចំពោះពួកសង្ឃដែរ។ មនុស្សលោកមិនដែលបានផ្លាស់ប្រែក្នុងកិរិយានេះនៅ
ឡើយទេ។ នៅជំនាន់លោកណូអេ អំពើផិតក្បត់បានមានយ៉ាងជោរជន់នៅក្នុងរង្វង់អ្នក
កាន់សាសនាដែរ។ សម័យលោកសំយុង្គអែល ក៏កូនប្រុសរបស់លោកអេលីទាំងពីររូប
បានធ្វើចាប។ សម័យសព្វថ្ងៃក៏មានអ្នកកាន់សាសនា ប្រព្រឹត្តអំពើលាមកអាក្រក់នៅ
ក្នុងទីបរិសុទ្ធ។

**ដូច្នេះលោកសួរថា ហេតុអ្វីបានជាឯងប្រព្រឹត្តអំពើយ៉ាងនេះ ដ្បិត
អញបានឮបណ្តាជននិយាយ ពីអំពើអាក្រក់របស់ឯងនេះ**

គម្ពីរវិចិត្រសិក្សាសាស្ត្រព្រះគម្ពីរ

(១សំណួរដែល២៖២៣) ។

អំពើពាលរបស់ពួកសង្ឃដែលត្រូវជាកូនរបស់សង្ឃអេលី បានខ្លួនខ្លាយនៅ ក្នុងប្រទេសអឺរ៉ុបដែលទាំងមូល។ ប៉ុន្តែ ទោះជាយ៉ាងនោះក៏ដោយ សង្ឃអេលីគ្រាន់តែ ហៅកូនប្រុសរបស់លោកមក ស្តីអោយបន្តិចបន្តួច។

កុំឡើយ កូនអើយ ដ្បិតសេចក្តីដែលអញពូជនិយាយនោះមិនល្អ ទេ យ៉ាងនោះឯងនាំឱ្យរាស្ត្ររបស់ព្រះយេស៊ូវប្រព្រឹត្តរំលង ហើយ (១សំណួរដែល២៖២៤) ។

បើពួកសង្ឃប្រព្រឹត្តអំពើអាក្រក់យ៉ាងណា ពួកបរិស័ទ ក៏ធ្វើអំពើអាក្រក់យ៉ាង នោះដែរ។ កូនប្រុសទាំងពីររូបរបស់សង្ឃអេលី ដែលបំពេញតួនាទីជាសង្ឃ នាំសាសន៍ អឺរ៉ុបដែលប្រព្រឹត្តអំពើបាប។ សង្ឃអេលីមិនបានស្តីប្រដៅកូនអោយបានត្រឹមត្រូវទេ គឺគ្រាន់តែហៅកូនយកមកបន្ទោសបន្តិចបន្តួចតែប៉ុណ្ណោះ។ សង្ឃអេលីទម្រើសកូនខ្លាំង ណាស់។

^{២៥} បើមនុស្សម្នាក់ធ្វើបាបនឹងម្នាក់ទៀត នោះមានព្រះទ្រង់ជំនុំជំរះ ដល់អ្នកនោះ តែបើមនុស្សធ្វើបាបនឹងព្រះយេស៊ូវវិញ នោះតើ

មានអ្នកណាម្នាក់ជួយអង្វរឱ្យអ្នកនោះបាន ប៉ុន្តែគេមិនព្រមស្តាប់ តាមឪពុកទេ ព្រោះព្រះយេស៊ូវគ្រប់សព្វព្រះហឫទ័យនឹងប្រហារ ជីវិតគេចោល ^{២៦}សំណុំរឿង ជារៀងរាល់ថ្ងៃ ក៏ចេះតែមានវ័យ ចំរើនធំឡើង ជាទីគាប់ព្រះហឫទ័យដល់ព្រះយេស៊ូវ ព្រមទាំង គាប់ចិត្តដល់មនុស្សលោកកាន់តែច្រើនឡើងផង (១សំណុំរឿង ២:២៥-២៦)។

សំណុំរឿងរស់នៅក្នុងព្រះវិហារ ក្រោមបរិយាកាសស្តុយតក្រុកនៅក្នុងរោង ឧបោសថ។ ប៉ុន្តែ ទោះជាយ៉ាងនោះក្តី សំណុំរឿងបានធំដឹងក្តីឡើង ដោយពេញព្រះ ទ័យដល់ព្រះជាម្ចាស់ និងពេញចិត្តដល់មនុស្សលោក។ លោកសម្រេចចិត្តញែកខ្លួនរបស់ លោករស់នៅក្នុងជីវិតបរិសុទ្ធច្បាស់ដល់ព្រះជាម្ចាស់។ ម្តាយរបស់លោក គឺនាងហាណា អធិស្ឋានជូនលោកជានិច្ច។ ព្រះជាម្ចាស់ក៏បានប្រើប្រាស់លោកសំណុំរឿងដូចសេចក្តី អធិស្ឋានរបស់ម្តាយលោកមែន។

^{២៧}គ្រានោះ មានអ្នកសំណប់របស់ព្រះមកឯអេលីពាលថា ព្រះ យេស៊ូវគ្រប់សព្វព្រះហឫទ័យដល់ព្រះជាម្ចាស់ តើអញមិនបានលេចមក ឱ្យ ពួកវង្សនៃព្រះយេស៊ូវឃើញ ពីកាលដែលគេនៅក្នុងដំណាក់ ជំរើង នៅស្រុកអេលីពាលទេឬអី ^{២៨}តើអញមិនបានរើសយកគេ

ពីពូជអំបូរសាសន៍អ៊ីស្រាអែលទាំងប៉ុន្មាន មកធ្វើជាសង្ឃដល់អញ
 ឱ្យបានពាក់អេជូន ឡើងទៅឯអាសនាអញ ដើម្បីនឹងដុតគ្រឿង
 ក្រអូបនៅមុខអញ ព្រមទាំងចែកដង្ហាយទាំងប៉ុន្មានដែលពួកកូន
 ចៅអ៊ីស្រាអែលដុតថ្វាយ ឱ្យដល់ពួកគ្រូព្យាយាមកេរ្តិ៍ឈ្មោះ
 ប្រើដូច្នោះ ហេតុអ្វីបានជាឯងរាល់គ្នាជាតំណាងយុទ្ធជា នឹង
 ដង្ហាយរបស់អញទាំងប៉ុន្មាន ដែលអញបានបង្គាប់ឱ្យថ្វាយនៅក្នុង
 ជំណាក់អញ ដោយរាប់អានកូនឯងជាជាងអញវិញ ដើម្បីនឹងធ្វើ
 ឱ្យខូចធាតុដំ ដោយសារចំណែកវិសេសជាងគេក្នុងអស់ទាំង
 ដង្ហាយនៃសាសន៍អ៊ីស្រាអែល ជាស្រ្តីរបស់អញដូច្នោះ (សំយូ
 អែល២:២៧-២៩) ។

ព្រះជាម្ចាស់បញ្ជូនអ្នកសំណាញ់របស់ព្រះអង្គ ទៅជម្រាបដល់សង្ឃអេលីដែល
 លោកមានវ័យចាស់ណាស់ហើយថា ព្រះអង្គមិនរើសពូជរបស់សង្ឃអេលីអោយធ្វើជា
 សង្ឃទៀតទេ។ ព្រះអង្គនឹងរើសមនុស្សម្នាក់ទៀត ធ្វើជាសង្ឃផង ជាហោរាផង។
 ជននោះ គឺសំយូអែល។ លោកសំយូអែលបង្ហាត់បង្រៀនដល់មនុស្សលោកអំពីច្បាប់
 របស់ព្រះជាម្ចាស់។ ឯនាទីរបស់លោក គឺជាហោរារបស់ព្រះដ៏ខ្ពស់បំផុត។

ហេតុនោះ ព្រះយេស៊ូវ ជាព្រះនៃសាសន៍អ៊ីស្រាអែល ទ្រង់មាន

បន្ទូលថា អញបានសន្យាឱ្យពួកគ្រូឯង នឹងវង្សយុកោឯង បាន
ដើរនៅមុខអញជាដរាបទៅ តែឥឡូវនេះ ព្រះយេហូវ៉ាទ្រង់មាន
បន្ទូលយ៉ាងនេះវិញថា សូមឱ្យគំនិតនោះបានឆ្ងាយចេញពីអញទៅ
ដ្បិតអស់អ្នកណាដែលលើកដំកើងអញ នោះអញនឹងដំកើងអ្នក
នោះឡើងដែរ ហើយអ្នកណាដែលមើលងាយដល់អញ នោះអញ
ក៏មិនរាប់អានដល់គេដែរ (១សវិយ្យអែល២:៣០) ។

ព្រះជាម្ចាស់ទាមទារអោយយើងរស់នៅប្រចាំថ្ងៃដោយសរសើរតម្កើង ថ្វាយ
កិត្តិស័ព្ទដល់ព្រះជាម្ចាស់។ គម្ពីរទំនុកដំកើង១០៧:១-២សម្តែងថា “ឱសូមអរព្រះគុណ
ដល់ព្រះយេហូវ៉ា ដ្បិតទ្រង់ល្អ សេចក្តីសប្បុរសនៃទ្រង់ស្ថិតស្ថេរនៅជានិច្ច គួរឱ្យពួកអ្នក
ដែលព្រះយេហូវ៉ាបានប្រោសលោះ បានថាដូច្នោះដែរ គឺអស់អ្នកដែលទ្រង់បានលោះ
ឱ្យរួចពីកណ្តាប់ដៃនៃពួកខ្មាំងសត្រូវនោះ”។ ត្រូវអោយយើងដែលជាកូនព្រះ ចេះពោល
ពាក្យអរព្រះគុណដល់ព្រះយេហូវ៉ា ដ្បិតទ្រង់ល្អ។ យើងត្រូវរស់ក្នុងជីវិតដែលមានការ
តម្កើងដល់ព្រះជាម្ចាស់រៀងរាល់ថ្ងៃ។

**៣១ មើល នឹងមានគ្រាមកដល់ នោះអញនឹងកាត់អំណាចរបស់ឯង
ចេញ ព្រមទាំងអំណាចនៃពួកវង្សយុកោឯងដែរ រហូតដល់គ្មាន
មនុស្សចាស់នៅក្នុងជំនួរវង្សឡើយ ^{៣២} នៅកណ្តាលគ្រប់**

គម្ពីរវិវិសិក្សាសាស្ត្រព្រះគម្ពីរ

ទាំងការចំរើន ដែលព្រះទ្រង់នឹងប្រោសប្រទានដល់សាសន៍
 អឺរ៉ុប ហើយនឹងឆ្លានមនុស្សចាស់នៅក្នុងជំនួរវង្សឯងជា
 ដរាបទៅ ^{៣៣} អញមិនកាត់ពួកឯងទាំងអស់ចេញពីអាសនាអញទេ
 ចំណែកអ្នកដែលអញមិនកាត់ចេញ នោះនឹងបានសំរាប់នាំឱ្យ
 ស្រវាំងដល់ភ្នែកឯង ហើយនឹងបញ្ឈប់វិញ ឯពូជដែល
 ចំរើននៅក្នុងគ្រូឯង គេនឹងស្លាប់ទៅ ពីកាលកំពុងនៅពេញវ័យ
^{៣៤} នេះជាទិសគាល់ដល់ឯង ជាការដែលត្រូវកើតដល់ហុបនី នឹង
 ភីនេហាស កូនឯងទាំង២ គឺគេនឹងស្លាប់ទៅទាំង២នាក់នៅថ្ងៃ
 តែ១ (១សវ័យដែល២:៣១-៣៤) ។

បទទំនាយទាំងអម្បាលមាណាដែលរៀបរាប់នៅក្នុងខាងលើ បានកើតឡើង
 រួចទៅហើយ។ នៅពេលដែលយើងសិក្សាព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះអង្គ ជាបន្តបន្ទាប់ យើង
 នឹងឃើញហេតុការណ៍ទាំងនោះជាពិតប្រាកដ។

រួចអញនឹងបង្កើតឱ្យមានសង្គមដែលស្មោះត្រង់ដល់អញ ជាអ្នក
 ដែលនឹងធ្វើតាមចិត្តតាមគំនិតអញវិញ ហើយអញនឹងបង្កើតឱ្យអ្នក
 នោះមានគ្រូជំរើងប៉ុន អ្នកនោះនឹងដើរនៅចំពោះអ្នកដែលអញ

ចាក់ប្រេងតាំងឱ្យ ជារៀងរាល់ដរាបទៅ (១សំយោងដែល២៖៣៥)។

តើខគម្ពីរខាងលើ សម្តែងអំពីអង្គណា? ខគម្ពីរខាងលើនេះ សម្តែងអំពីព្រះ
អម្ចាស់យេស៊ូវគ្រីស្ទ។ សេចក្តីអធិស្ឋានរបស់នាងហាណាសម្តែងអំពីព្រះចមក្សត្រា ដែល
ហៅថា ព្រះគ្រីស្ទដែលទ្រង់យាងមក។ លោកម៉ូសេត្រាន់តែជាហោរា។ រីឯលោក
សំយោងដែលជាហោរាផង ជាសង្ឃផង។ ចំណែកព្រះអម្ចាស់យេស៊ូវទ្រង់ជាហោរា
ជាសង្ឃ និងជាព្រះចមក្សត្រា។ ទ្រង់គឺជាឯកអង្គដែលបំពេញនាទីទាំងបីមុខនេះ
គឺហោរា សង្ឃ ហើយនិងជាព្រះគ្រីស្ទ។

យើងស្នេការសិក្សាគម្ពីរ១សំយោងដែលត្រឹមណោះសិនចុះ។ ទំរាំយើងជួបគ្នា
លើកក្រោយ សូមព្រះជាម្ចាស់ប្រទានពរដ៏ធំឲ្យ ដល់លោកអ្នកបងប្អូនគ្រប់ៗគ្នា។
“ដើរជាមួយនឹងព្រះ ពិតជាប្រទះនឹងព្រះយេស៊ូវជាមិនខាន!”